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Protokół nr 5/24 

z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych  w dniu 23 lipca 2024 r. od godz. 15.00 

do godz. 16.41 w Pałacu Kawalera w Świerklańcu. 

W posiedzeniu wzięło udział 5 członków (lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu). 

Porządek obrad niniejszego posiedzenia przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie posiedzenia przez Przewodniczącego Rady Gminy. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Dyskusja nt. działalności Gminnego Ośrodka Kultury w Świerklańcu. 

4. Przyjęcie protokołów z ostatnich posiedzeń. 

5. Zapoznanie z pismami, które wpłynęły pod obrady Komisji. 

6. Wolne głosy. 

7. Zakończenie. 

 

Ad. 3. Dyskusja nt. działalności Gminnego Ośrodka Kultury w Świerklańcu. 

W dyskusji wzięli udział: 

• Barbara Miś  (Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury) – przybliżyła zebranym działalność 

Gminnego Ośrodka Kultury w Świerklańcu.  

• Łukasz Janas (Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych) – zwrócił się 

z zapytaniem dotyczącym rodzaju zajęć stałych jakie odbywają się na terenie Ośrodka. 

• Barbara Miś (Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury) – przedstawiła zebranym  rodzaj zajęć 

stałych dla dzieci, młodzieży oraz dorosłych i seniorów odbywających się na terenie 

Gminnego Ośrodka Kultury. 

• Kazimierz Flakus -  wystąpił z propozycją, aby Gminny Ośrodek Kultury nawiązał 

współpracę z Lokalną Grupą Działania „Brynica to nie granica” w zakresie pozyskiwania 

funduszy unijnym. Zwrócił się również z zapytaniem czy GOK współpracuje z Centrum 

Kultury Śląskiej w Nakle Śląskim. 

• Barbara Miś (Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury) – poinformowała, że współpraca               

w zakresie pozyskiwania funduszy z Lokalną Grupą Działania „Brynica to nie granica” jak 

również  Centrum Kultury Śląskiej w Nakle Śląskim miała już miejsce w przeszłości oraz nie 

jest wykluczona dalsza współpraca. 

• Michał Nolewajka (Przewodniczący Rady Gminy) – zwrócił się z zapytaniem jaki jest 

procentowy udział dochodów własnych Gminnego Ośrodka Kultury oraz czy Pani Dyrektor 

ma pomysł na to, aby ten udział zwiększyć. 

• Barbara Miś  (Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury) – poinformowała, że dochody które 

wynikają z własnej działalności pokrywają tylko częściowo wydatki na organizowane 

kolonie i zimowiska, gdyż są to opłaty symboliczne. Dochody GOK pochodzą również                
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z działalności cyklicznej i wynajmu sal. Dodała również, że  dochody własne oszacowane 

przez księgową do końca roku to ponad 50.000 zł 

• Michał Nolewajka (Przewodniczący Rady Gminy) – zwrócił się z zapytaniem czy GOK 

weryfikuje czy beneficjentami imprez organizowanych przez GOK są mieszkańcy gminy 

oraz czy Karta Mieszkańca Gminy Świerklanie mogłaby być w tym celu wykorzystana. 

• Barbara Miś  (Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury) – poinformowała, że na zajęcia stałe 

uczęszczają głównie mieszkańcy gminy. Osoby zainteresowane z zewnątrz przyjmowane są 

w sytuacji, gdy są jeszcze wolne miejsca na zajęcia. Dodała, że koncerty w Parku 

świerklanieckim mają za zadanie promowanie gminy i są skierowane do szerokiej 

publiczności. 

• Michał Nolewajka (Przewodniczący Rady Gminy) – zwrócił się z zapytaniem, czy zostały 

podjęte próby współpracy z ośrodkami kultury na terenie gminy partnerskiej. 

• Barbara Miś  (Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury) – poinformowała, że do tej pory nie 

była podjęta taka współpraca. Jednakże jest to pomysł do rozważenia przy pomocy Urzędu 

Gminy. 

• Michał Nolewajka (Przewodniczący Rady Gminy) – zwrócił się z zapytaniem, czy w związku 

ze zmianą władzy w Gminie pojawił się również inny plan prowadzenia działalności 

Ośrodka niż ten, który do tej pory był realizowany. Zwrócił się również z zapytaniem, czy 

jest plan na  przywrócenie „Dni Gminy” oraz czy został już stworzony plan imprezy 

mikołajkowej. 

• Barbara Miś  (Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury) – poinformowała, że będą prowadzone 

rozmowy w temacie przywrócenia „Dni Gminy”. Dodała również, że istotne jest aby 

rozmowy te rozpoczęły się jeszcze w tym roku, ze względu na potrzebę oszacowania 

ewentualnego budżetu w tym zakresie. Dodała, że spotkanie mikołajkowe, jak w latach 

poprzednich będzie połączone z jarmarkiem bożonarodzeniowym.  

• Michał Nolewajka (Przewodniczący Rady Gminy) – zwrócił się z zapytaniem  czy p. Dyrektor 

widzi potrzeby remontowo – budowlane na terenie budynku – sprecyzował, że pytanie 

dotyczy spraw pilnych i spraw bezpieczeństwa. 

• Barbara Miś  (Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury) – w odpowiedzi opisała stan techniczny 

budynku. Opisała m.in. problemy z odpadającym gzymsem, ciągłym zawilgoceniem 

budynku. Przypomniała, że problemy te są na bieżąco zgłaszane zarządcy budynku czyli 

Gminie Świerklaniec. Dodała, że budynek powinien być ocieplony, zawilgocenia powinny 

być usunięte. Poinformowała, że zawilgocenia znajdują się w miejscach gdzie znajduje się 

prąd. Przypomniała o problemach z brakiem pomieszczeń biurowych i podała propozycje 

rozwiązania tego problemu. Podkreśliła, że budynek nie ma możliwości zdobycia 

dofinansowania ze środków zewnętrznych, gdyż w budynku znajdują się też pomieszczenia 

mieszkalne. 

• Justyna Kotalczyk – zwróciła się z zapytaniem czy są zapytania od firm zewnętrznych o inne 

godziny wynajęcia sal. 
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Zwróciła się również z zapytaniem czy istnieje możliwość zmiany w zakresie firmy 

organizującej spotkanie mikołajkowe.  

• Barbara Miś  (Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury) – poinformowała, że nie wykluczyła 

zmian w zakresie firmy organizującej imprezę mikołajkową natomiast zaznaczyła, że 

aktualny wykonawca do tej pory dobrze sprawdził się w tym zakresie oraz posiada 

odpowiednie nagłośnienie, które jest bardzo istotne w tego rodzaju imprezie. 

W sprawie wynajmu sal poinformowała, że pytania są okazjonalne, zwróciła również 

uwagę, że placówka posiada zbyt mało sal, żeby tego rodzaju usługi oferować. 

• Barbara Miś  (Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury) – poinformowała o Świerklanieckich 

spotkaniach chóralnych – jest to impreza która jej zdaniem cenna i powinna zostać                   

w repertuarze GOK. Przedstawiła również wstępny program dożynek. 

Ad. 4. Przyjęcie protokołów z poprzednich posiedzeń. 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu nr 1/24 z dnia 22.05.2024 r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Kazimierz Flakus, Łukasz Janas, Justyna Kotalczyk, Michał Nolewajka, Gerard Nowak 

  

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu nr 2/24 z dnia 03.06.2024 r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Kazimierz Flakus, Łukasz Janas, Justyna Kotalczyk, Michał Nolewajka, Gerard Nowak 

  

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu ze wspólnego posiedzenia w dniu 10.06.2024 r. 

Wyniki głosowania 
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ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Kazimierz Flakus, Łukasz Janas, Justyna Kotalczyk, Michał Nolewajka, Gerard Nowak 

Ad. 5. Zapoznanie z pismami, które wpłynęły pod obrady Komisji. 

W tym punkcie Komisja zapoznała się z pismem Ministra Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej               

w sprawie ustanowienia Rządowych Programów umożliwiających w latach 2024-2027 przekazanie 

środków z budżetu państwa jednostkom samorządu terytorialnego każdego szczebla na 

podniesienie wynagrodzeń w postaci dodatków motywacyjnych dla pracowników szeroko 

rozumianego sektora usług społecznych dla mieszkańców. 

Ad. 6. Wolne głosy. 

• Kazimierz Flakus poruszył temat wjazdu na teren Parku w Świerklańcu samochodów 

powyżej 3,5 t oraz autobusów. Zwrócił uwagę na słabą widoczność znaku oraz jego 

nieegzekwowanie. 

• Prośba przewodniczącego Rady Gminy o przekazanie tego tematu Komisji Gospodarki, 

Budżetu i Inwestycji. 

• Rozpoczęto głosowanie w sprawie zmiany organizacji ruchu na bramie parkowej dal 

samochodów powyżej 3,5 t i egzekwowanie znaków. 

Głosowano w sprawie 

Zmiany organizacji ruchu na bramie parkowej dla samochodów pow. 3,5 t i jej egzekwowanie 

znaków 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (5) 

Kazimierz Flakus, Łukasz Janas, Michał Nolewajka, Gerard Nowak, Justyna Kotalczyk 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 
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Ad. 7. Zakończenie. 

Wobec braku zgłoszeń i wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Komisji radny Łukasz Janas 

zamknął posiedzenie Komisji. 

 

Na tym protokół zakończono. 

Spisała: J. Hajda        Przewodniczący 
        Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych  

 

    Łukasz Janas 


